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§203 Revidering av taxor inom miljöbalkens respektive livsmedelslagens område 
§204 Revidering av reglemente för Bollebygds kommuns kulturstipendium 
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§186 

Förändring av ärendelistan 

Ärendet 
Dagens sammanträde 
Ordföranden anmäler ett extra ärende - diskussion om initiativärende väckt på 
samhällsbyggnadsnämndens senaste sammanträde. Ordföranden meddelar att punkten tas upp 
före ärendet om begäran från samhällsbyggnadsnämnden om tillskott från ofördelade budgeten.  
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§187 

Meddelanden 

Anmälningar 
 KS2227430 KS2022/24-9  Protokoll CSG 2022-04-20 
 KS2227497 KS2022/24-10  Undertecknat dokument - protokoll CSG 2022-06-08 
 KS2227498 KS2022/24-11  Undertecknat dokument - protokoll CSG 2022-09-21 
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§188     KS2022/161 

 
Planuppdrag Flässjum 2:63  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen beslutar att lämna planuppdrag för Bollebygd, Flässjum 2:63 samt att lägga till 
uppdraget på listan för planprioritering. Om möjligt tas en större detaljplan fram tillsammans 
med omkringliggande fastigheter. 
 

Ärendet 
2022-06-01 inkom en ansökan om planbesked för fastighet Flässjum 2:63 i Bollebygds centrum. 
Planförslaget syftar till att möjliggöra en större byggrätt med bostadslägenheter samt tillhörande 
källargarage inom fastigheten. Kommunstyrelsen yttrade sig i ärendet 2022-08-30 och hade inget 
att erinra förutsatt att gestaltning, volymer, höjd med mera, utreds och fastställs i ett senare skede 
(§162 KS2022/66). 
  
2022-09-07 inkom sökande med en alternativ principskiss till planförslaget, vilken 
samhällsbyggnadsnämnden ser positivt på. 2022-09-19 beslutade samhällsbyggnadsnämnden att 
ge positivt planbesked för fastigheten samt att överlämna ärendet till kommunstyrelsen för vidare 
hantering av planuppdrag samt planprioritering (§166 SBN2022/140). Planförslaget möjliggör för 
fler bostäder i centrum, vilket i sin tur skapar bättre underlag för centrumhandeln och dess 
service. Vid eventuellt planuppdrag kommer merparten av detaljplanens kostnader att bekostas av 
exploatören. Kostnaderna erläggs enligt kommunens riktlinjer för exploateringsavtal samt 
beräkningsmall för detaljplaner. 
  
Samhällsbyggnadsförvaltningen bedömer att ett planuppdrag för fastighet Flässjum 2:63 är 
önskvärt för kommunen, då det genererar fler bostäder och bättre underlag för centrumhandeln i 
Bollebygd. Däremot behöver volymer och gestaltningsfrågor ses över vid ett eventuellt 
planuppdrag för att samspela med övrig bebyggelse samt skapa förutsättningar för hållbara 
bostäder och utomhusmiljöer. Även planavgränsningen behöver ses över då omkringliggande 
fastigheter med fördel bör ingå i ett eventuellt planarbete. Detta gäller framförallt fastighet 
Flässjum 2:42. Genom att ta med denna fastighet i en eventuell planavgränsning skapas bättre 
förutsättningar för en helhetskänsla i centrum. 
  
En detaljplan bidrar även till att utredningar och analyser görs på och omkring platsen, vilket i sig 
kan skapa förutsättningar för säkrare och grönare miljöer, där utrymme för lek och rekreation 
möjliggörs. Det är särskilt viktigt att utreda kulturmiljö, olycksrisker, trafikfrågor, grönstruktur, 
volymer och gestaltningsfrågor för planen vid ett eventuellt planuppdrag. 
  
Förvaltningen bedömer även att det är viktigt att studera en helhet för Bollebygds 
centrumutveckling i fortsättningen. Detta bör göras i en egen process. 
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Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att lämna planuppdrag för Bollebygd, Flässjum 2:63 samt att lägga till 
uppdraget på listan för planprioritering. Om möjligt tas en större detaljplan fram tillsammans 
med omkringliggande fastigheter. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Beslut om planuppdrag Flässjum 2:63 
 Ansökan om planbesked Flässjum 2_63 
 §162 KS Ansökan om planbesked  Flässjum 2:63 - yttrande till 

samhällsbyggnadsnämnden 
 Komplettering alternativ skiss 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§189     KS2022/187 

 
Remiss; samverkansavtal familjecentraler och 
familjecentralsliknande verksamheter i Västra Götaland - yttrande 
till VGR  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande som sitt eget, och översänder det till Västra 
Götalandsregionen. 
 

Ärendet 
På uppdrag av Vårdsamverkan Västra Götaland (VVG) har ett förslag på ett samverkansavtal för 
familjecentraler och familjecentralsliknande verksamheter i Västra Götaland tagits fram. 
Ordförande och vice ordförande i det politiska samrådsorganet (SRO) har ställt sig bakom att 
förslaget på samverkansavtal sänds på remiss, 2022-08-10 – 2022-12-10, till berörda nämnder och 
styrelser inom Västra Götalandsregionen och länets 49 kommuner. De senaste åren har rapporter 
och utredningar, bland annat från Göteborgs Stad och Västra Götalandsregionen, visat på behov 
av att skapa en gemensam grund för struktur, organisation och styrning av familjecentraler i länet. 
Syftet med ett länsgemensamt samverkansavtal för familjecentraler och familjecentralsliknande 
verksamhet i Västra Götaland är bland annat att tydliggöra uppdrag och förväntningar, skapa 
likvärdigt innehåll i verksamheterna och kvalitetssäkra verksamheterna. Samverkansavtalet ska ses 
som ett gemensamt styrdokument mellan huvudmännen. Avtalet är en miniminivå för den lokala 
samverkan, där lokal nivå har möjlighet att göra överenskommelser i samverkan utöver det som 
omfattas i detta samverkansavtal. Socialnämnden och utbildningsnämnden har varit delaktiga i 
framtagandet av yttrandet. Utifrån yttrandet kommer folkhälsostrateg att fylla i det webformulär 
som ska skickas digitalt till VGR. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande som sitt eget, och översänder det till Västra 
Götalandsregionen. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  
 

Beslutsunderlag 
 Samverkansavtal för samverkansavtal, familjecentraler och familjecentralsliknande 

verksamheter i VGR 
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 Remiss; samverkansavtal, familjecentraler och familjecentralsliknande verksamheter i 
VGR – yttrande 

 Remissmissiv Samverkansavtal för familjecentraler och familjecentralsliknande 
verksamhet i Västra Götaland 

 §99 SN Samverkansavtal för familjecentraler och familjecentralsliknande verksamheter i 
Västra Götaland(165643) 

 Synpunkter på remissversion samverkansavtal, familjecentraler och 
familjecentralsliknande verksamheter i VGR(165108) 

 Synpunkter på remissversion samverkansavtal familjecentraler och familjecentralsliknande 
verksamheter i VGR 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§190     KS2022/228 

 
Lönekartläggning ur ett jämställdhetsperspektiv 2022  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott fattar beslut om framtagen lönekartläggning ur ett 
jämställdhetsperspektiv, samt tillhörande handlingsplan. 
 

Ärendet 
Enligt diskrimineringslagen ska varje arbetsgivare årligen göra en lönekartläggning ur ett 
jämställdhetsperspektiv, en s.k. jämställdhetsanalys. Diskrimineringslagens regler om 
jämställdhetsanalys innebär att arbetsgivaren ska kartlägga och analysera dels bestämmelser och 
praxis om löner och andra anställningsvillkor som tillämpas hos arbetsgivaren, dels löneskillnader 
mellan kvinnor och män som utför lika och likvärdigt arbete. Likvärdigt arbete ska enligt lagen 
bedömas utifrån de krav arbetsgivaren ställer på olika arbeten med avseende på kunskap och 
färdigheter (kompetens), ansträngning (arbetsinsats), ansvarstagande samt arbetsförhållanden. 
Likvärdiganalysen förutsätter att en systematisk arbetsvärdering är genomförd. I Bollebygd sker 
den med stöd av arbetsvärderingsverktyget BAS. Syftet med en jämställdhetsanalys är att 
upptäcka, åtgärda och förhindra osakliga skillnader i lön och andra anställningsvillkor mellan 
kvinnor och män. I Bollebygds kommun bidrar analysen till kommunens lönestrategi med syfte 
att nå jämställda och konkurrenskraftiga löner. En jämställdhetsanalys består av lönekartläggning, 
resultat och analys och resulterar i en handlingsplan för jämställda löner om osakliga 
löneskillnader mellan könen konstateras. 
  
Den generella analysen vid årets lönekartläggning visar att männens medianlön på totalen nu är 
500 kr högre än kvinnornas medianlön. Vid förra årets kartläggning var skillnaden 75 kr. 2022 års 
löneöversyn innehöll mest strategiska satsningar på individnivå och det fanns inte heller några 
nationella satsningar på våra personalintensiva kvinnodominerade befattningar i de centrala 
löneavtalen. Det aktiva arbetet med att nå jämställda och löner är fortsatt en viktig del i 
kommunens lönestrategi för att vara konkurrenskraftiga mot omvärlden. Konstaterade 
löneskillnader mellan könen som inte kan förklaras med könsneutrala argument förs över till 
handlingsplan för jämställda löner. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott fattar beslut om framtagen lönekartläggning ur ett 
jämställdhetsperspektiv samt tillhörande handlingsplan. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  
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Beslutsunderlag 
 Lönekartläggning 2022 ur ett jämställdhetsperspektiv 
 Bilaga 1 Handlingsplan jämställda löner 2022 
 Lönekartläggning ur ett jämställdhetsperspektiv 2022 

Skickas till 
HR-chef 
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§191     KS2020/218 

 
Heltid som norm - heltidsorganisation (ks fattar slutligt beslut)  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen beslutar att Bollebygds kommun ska införa en heltidsorganisation i alla 
kommunens verksamheter. Införandet innebär att samtliga tillsvidareanställningar omregleras till 
heltid från och med 1 april 2026. Kommunstyrelsen beslutar också att alla nya tjänster från och 
med 1 januari 2025 ska annonseras som heltidstjänster, där finansiering sker inom befintlig ram. 
 

Ärendet 
Genomförd förstudie visar att det idag inte finns förutsättningar för att införa en 
heltidsorganisation i Bollebygds kommun. För att införande ska bli möjligt bör organisationen 
arbeta med att skapa förutsättningar genom till exempel ett fullskaligt införande av 
dokumentationssystem, utveckla arbetet med bemanning, öka den ekonomiska kunskapen och 
kunskapen om schemaläggning. Om alla anställningar omvandlas till heltidsanställning beräknas 
lönekostnaden öka med ca 7,5 mkr per år. Bollebygds kommun hade 2020 kostnader för 
timavlönade vikarier, månadsavlönade vikarier, sjuklön och övertid på ca 75 mkr. Vid en 
heltidsorganisation förväntas en stor del av dessa kostnader istället kunna överföras till 
heltidstjänster vilket innebär att hänsyn till detta måste tas med i budgetarbetet de kommande 
åren. 
  
Genom införande av en heltidsorganisation följer Bollebygds kommun den överenskommelse 
som Sveriges kommuner och regioner har träffat genom kollektivavtal med 
Kommunalarbetarförbundet och får ett kraftfullt verktyg för att klara den framtida 
kompetensutmaningen som alla kommuner står inför. Sedan 2022-10-01 står det också inskrivet i 
Kollektivavtalet Allmänna Bestämmelser mellan Sveriges Kommuner och Regioner och samtliga 
fackliga organisationer att för att möta verksamhetens behov och klara kompetensförsörjningen 
är det viktigt att tillämpningen av villkoren i kollektivavtalet skapar förutsättningar för ett friskt 
arbetsliv och en god arbetsmiljö. Det är också inskrivet att arbetsgivare bör verka för att redan 
anställda medarbetare i högre uträckning ska arbeta heltid och att anställning på heltid ska vara 
det normala vid nyanställning. 
  
Förstudien mynnar ut i ett inriktningsförslag för införande av heltidsorganisation i Bollebygds 
kommun. Inriktningsförslaget innebär ett förändringsarbete i hela organisationen där effekten av 
förändringsarbetet förväntas bli en tryggad kompetensförsörjning, en verksamhet som är bra för 
både brukare och medarbetare och ett jämställt hållbart arbetsliv. 
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Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att Bollebygds kommun ska införa en heltidsorganisation i alla 
kommunens verksamheter. Införandet innebär att samtliga tillsvidareanställningar omregleras till 
heltid från och med 1 april 2026. Kommunstyrelsen beslutar också att alla nya tjänster från och 
med 1 januari 2025 ska annonseras som heltidstjänster, där finansiering sker inom befintlig ram. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  
 

Beslutsunderlag 
 Heltid som norm - heltidsorganisation 
 §136 KS Heltid som norm 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§192 

Diskussion kring initiativärende väckt i samhällsbyggnadsnämnden 

Ärendet 
Dagens sammanträde 
Diskussion om ett initiativärende från (L) som väcktes på samhällsbyggnadsnämndens senaste 
sammanträde. Initativärendet lyder: Utifrån vikten att få en skola på plats så snabbt som möjligt 
ser vi att fortsätta steg behöver tas för planeringen. Platsen förvaltningen föreslagit har ingen 
gällande detaljplan. Vi föreslår därför att ett förhandsbesked omgående söks på den undersökta 
platsen intill nuvarande skola och Rävlandavägen för att få klarlagt fortsatta 
planeringsförutsättingar för allaktivitetshus och ny skola. Ett förhandsbesked är inte att föregripa 
fullmäktiges beslut om placering, utan ett steg på vägen för att få klarlagt förutsättningarna för 
byggnation, därför är detta är ett viktigt underlag för vidare beslut i processen kring placering. 
  
Samhällsbyggnadsnämnden beslutade att förhandsbesked och strandskyddsdispens omgående 
söks på den undersökta platsen intill nuvarande skola och Rävlandavägen för att få klarlagt 
fortsatta planeringsförutsättingar för allaktivitetshus och ny skola. Två ledamöter (S) reserverade 
sig mot beslutet.  
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§193     KS2022/227 

 
Svar på begäran från samhällsbyggnadsnämnden om tillskott från 
ofördelade budgeten  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen beviljar utökat anslag på 1,5 mnkr från den ofördelade budgeten. 
  
Vid äskande av medel ur den ofördelade budgeten måste krävas att äskandet preciseras på så sätt 
att orsaken till överskridandet är tydligt preciserad. Så har inte skett i detta ärende. 
Kommunstyrelseförvaltningens ekonomiavdelning har i ärendet presenterat kompletterande 
underlag som påvisar överskridandet. 
 

Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden begär 1,5 mnkr ur den ofördelade budgeten, från kommunstyrelsen. 
Anledningen är att omvärldsfaktorer påverkat kostnadsutvecklingen avseende elkostnader, vilket 
det inte budgeterats för inför 2022. Elkostnaden för 2022 uppgår per oktober till 3,7 mnkr och 
avser kostnader till och med september. Budgeten är på 2,7 mnkr. Kostnaden för de sista två 
månaderna 2021 var 1,4 mnkr.  
  
Kommunstyrelsen bedömer att begäran uppfyller kriteriet på oförutsedd händelse och beviljar 
utökat anslag på 1,5 mnkr från den ofördelade budgeten. Beslutet innebär att 
samhällsbyggnadsnämndens prognos, allt annat lika, förbättras med 1,5 mnkr samtidigt som 
prognosen för finansförvaltningen försämras med motsvarande belopp. 
  
Av kommunens styrprinciper framgår: 
” I de fall kommunstyrelsen hanterar en budget för ofördelade medel ska denna kunna användas 
till följande: 
• Till åtgärder som initialt kräver en insats som överstiger nämndens budget men på sikt kan leda 
till lägre kostnader 
• Annan oförutsedd händelse som inte kunnat förutses och som lett till omfattande kostnader för 
nämnden. 
Ansökan om att få nyttja medel ur den ofördelade budgeten ska lämnas till kommunstyrelsen. 
Ekonomiavdelningen skall då yttra sig inför kommunstyrelsens beslut.” 
I budgeten för 2022 finns 4 mnkr avsatt i ofördelad budget, ingen ansökan har inkommit tidigare 
vilket innebär att hela summan finns att fördela. Ekonomiavdelningen delar 
samhällsbyggnadsnämndens bedömning om att det andra kriteriet är uppfyllt och att tillskott 
därmed kan beviljas. 
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Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beviljar utökat anslag på 1,5 mnkr från den ofördelade budgeten. 
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Michael Plogell (FR) föreslår följande som tilläggsförslag: Vid äskande av medel ur den 
ofördelade budgeten måste krävas att äskandet preciseras på så sätt att orsaken till överskridandet 
är tydligt preciserad. Så har inte skett i detta ärende. Kommunstyrelseförvaltningens 
ekonomiavdelning har i ärendet presenterat kompletterande underlag som påvisar överskridandet. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. Därefter frågar 
ordföranden om Michael Plogells (FR) tilläggsförslag bifalls eller avslås och finner att det bifalls.  
  
Protokollsanteckning 
Lars-Erik Olsson (S), med instämmande av Sverre Fredriksson (M), får anteckna följande till 
protokollet: Jag noterar att samhällsbyggnadsnämnden tog beslut på ett initiativärende från 
Liberalerna samtidigt som nämnden äskar pengar från fullmäktige. Beslutet ökar arbetsbördan på 
fastighetsavdelningen samt ökar kostnaderna för nämnden. Äskandet från nämnden innehåller bl 
a: (Konsekvensen är idag att det bl a inte finns budget för att ta ytterliga kostnader för 
utredningar inom plan- och exploateringsenheten, eftersom nämnden prognosticerar ett 
underskott. Detta påverkar i sin tur framdriften i de uppdrag som kommunstyrelsen givit 
nämnden. Fastighetsenheten särskilt, men även de övriga enheterna ser just nu över möjliga 
åtgärder och återrapporterar dessa till nämndens sammanträde i oktober.) Trots denna skrivelse 
beslutar nämnden att  uppdra en hårt ansatt förvaltning med att söka strandskyddsdispens samt 
förhandsbesked för den nya skolan. Jag är bekymrad över hur nämnden hanterar ekonomin och 
personalen. Med viss tvekan har jag beslutat mig för att nämnden ska få sina pengar. 
 

Beslutsunderlag 
 Svar på begäran om tillskott från ofördelade medel 
 §190 SBN Åtgärder för budget i balans- samhällsbyggnadsnämnden 2022(SBN2022200-2) 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§194     KS2022/112 

 
Revidering av lokalresursplan 2022-2031  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar reviderad lokalresursplan 2022–2031. 
  
Kommunstyrelsen upphäver sitt beslut 2020-05-26, § 98, om antagande av riktlinjer för 
lokalplanering i Bollebygds kommun. 
 

Ärendet 
Lokalresursplanen antogs av kommunfullmäktige i april 2021, samtidigt beslutades att den ska 
revideras varje år. Under 2020 antog kommunstyrelsen en riktlinje för lokalresursplanering, denna 
bedöms numera överflödig då processen framgår i lokalresursplanen. Lokalresursplanen utgör 
underlag till kommunens investeringsbudget. Lokalresursplanen innehåller även en 
statusuppdatering av pågående projekt utifrån förra årets prioriteringar samt en reviderad 
befolkningsprognos. 
  
Lokalresursplanen utgör kommunens prioriterade insatser utifrån ett lokalstrategiskt perspektiv. 
Dessa insatser ska därefter prioriteras i kommunens investeringsbudget. De ekonomiska 
förutsättningarna beror därför helt på den budget som kommunfullmäktige antar. I budgeten 
framgår ekonomiska konsekvenser utifrån såväl drifts- som investeringsbudget. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att i årets revidering av lokalresursplan görs ett antal 
förtydliganden och kompletteringar i den rutin som beskrivs. Bland annat att lokalresursplanen 
ska tas i samband med budgeten och om remissförfarandet till nämnderna. Lokalresursplanen 
innehåller även en statusuppdatering av pågående projekt utifrån förra årets prioriteringar samt en 
reviderad befolkningsprognos. Bland de prioriterade projekten märks främst att det numera finns 
två tydliga alternativ över hur det behov angående kontorsplatser som flaggats under flera år kan 
lösas. Det finns även med ett akut behov av två nya förskolor samt lektionssalar för år 7–9 samt 
en nedrevidering av antalet platser på särskilt boende fram till 2030. 
  
I årets lokalresursplan lyfts två alternativ för hur behovet av kontorsplatser ska lösas. Ett 
alternativ utgår ifrån att delar Hembygdsvägen byggs om till kontor som kan nyttjas för 
medarbetare inom socialnämndens verksamheter, kostnaden för det skulle uppgå till ca 30 mnkr 
och skulle vara klar någon gång under 2024-2025. Det löser dock inte lokalbehoven för övriga 
nämnder och innebär också att det inte längre kommer finnas någon möjlighet till samlokalisering 
av samtliga förvaltningar. Övriga behov som inte löses är bl a kontorsplatser för 
samhällsbyggnadsförvaltningens personal som idag arbetar på Tingkullen, och samlingslokal för 
kommunfullmäktigesammanträden. Kommunstyrelseförvaltningen bedömer även att de 
kontorsplatser som skapas inte är optimala utifrån kollektivtrafik, farhågor om lämpligheten att 
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samlokalisera en större kontorsarbetsplats med många besökare till kommunens dagliga 
verksamhet har även lyfts. Ett annat alternativ är att arbete påbörjas för att bygga ett nytt 
kommunhus till en uppskattad kostnad av ca 80 mnkr vilket skulle täcka samtliga nämnders 
behov av kontorsplatser. Det skulle också innebära en möjlighet att gå ur externa lokaler på 
Tingkullen och vinkelvägen samt att nuvarande kommunhus återigen kan göras om till bostäder. 
  
En grov kostnadsuppskattning har gjort men det finns en hel del osäkra faktorer eftersom det 
inte ens är klart var ett nytt kommunhus skulle kunna byggas. Kapitalkostnaden för ett nybyggt 
kommunhus skulle uppgå till ca 3,5 mnkr vid 1,25 % kalkylränta. För alternativet att genomföra 
en ombyggnation av Hembygdsvägen skulle kapitalkostnaden uppgå till 0,9 mnkr med samma 
förutsättningar. Om ett nytt kommunhus byggs kommer lokalerna på vinkelvägen och Tingkullen 
sägas upp vilket minskar kommunens hyreskostnad med ca 1,5 mnkr samt att nuvarande 
kommunhus kan avyttras eller hyras ut vilket frigör kapitalkostnader på ca 0,4 mnkr. Utifrån 
kapital- och hyreskostnader är alltså alternativet med ett nybyggt kommunhus ca 0,7 mnkr dyrare. 
Driftskostnaderna för ett nytt kommunhus bedöms dock bli betydligt lägre jämfört med 
befintliga lokaler. Den effekten är dock inte möjlig att beräkna i dagsläget. Det är dock inte 
osannolikt att dessa tillsammans med andra samordningsvinster skulle väga upp hela den 
mellanskillnaden. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen förordar utifrån detta en fortsatt utredning mot alternativ 1 Nytt 
kommunhus. 
  
Framförallt behovet av förskolor och skola påverkar barn och unga i stor grad. Nuvarande 
lösningar med paviljonger är inte en optimal lösning för vare sig barn, unga eller medarbetare. 
Brist på förskolor och skola kan få allvarliga konsekvenser på barn och ungas uppväxt. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.  
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar reviderad lokalresursplan 2022–2031. 
Kommunstyrelsen upphäver sitt beslut 2020-05-26, § 98, om antagande av riktlinjer för 
lokalplanering i Bollebygds kommun. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  
 

Beslutsunderlag 
 Lokalresursplan 2022-2031 
 Lokalresursplan 2022-2031 
 Lokalresursplan Bollebygds kommun 2021-2030, antagen av kf april 2021 
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Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§195     KS2022/226 

 
Samhällsbyggnadsnämnden efterfrågar kommunstyrelsens syn på 
hantering av äldre utredningar  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen är av den uppfattningen att samhällsbyggnadsnämnden bär ett eget ansvar för 
att budget hålls avseende utredningar för plan- och exploateringsverksamheten. 
Kommunstyrelsen menar att det är positivt att nämnden vidtagit utredningar som medfört att 
äldre felredovisade kostnader uppmärksammats och ser fram emot att rutiner för redovisningen 
utvecklas i samråd med ekonomiavdelningen. 
 

Ärendet 
Av samhällsbyggnadsnämndens delårsrapport framgår att det prognostiseras för ett underskott 
om ca 1,5 mn kronor på helåret. I april var prognosen ett överskott om 0,8 mn kr för nämnden 
som helhet. Ett separat ärende har därav lyfts till samhällsbyggnadsnämnden (oktober) kring 
åtgärder för budget i balans. Underskottet inom service-enheterna om ca 3,5 mn kronor behöver 
täckas av ett överskott inom de övriga enheterna. För plan- och exploateringsenheten har 
prognosen för helåret försämrats från ett överskott i apriluppföljningen om 1,6 mkr till ett 
nollresultat. Överskottet berodde till största del på vakanser. Vakanserna finns dock kvar och 
anledningen till att prognosen har ändrats är att i delårsbokslutet har kostnader tagits för 
exploateringsutredningar som inte lett fram till fortsatt exploatering. Dessa 
exploateringskostnader hade skjutits framåt i tiden för att kunna matchas mot framtida 
försäljningsintäkter av den exploaterade marken. När det inte finns någon aktuell ”plan” på 
exploatering knutet till utredningen måste dock kostnaderna tas direkt. Fortsatt arbete med att 
städa ut gamla exploateringsprojekt behöver ske. Inför budget 2023 har 
samhällsbyggnadsnämnden belyst att utredningsbudgeten behöver förstärkas, särskilt viktigt är 
detta vid fortsatt genomgång av äldre utredningar som tidigare inte kostnadsförts. 
  
Samhällsbyggnadsnämnden behandlade ärendet på sammanträde 2022-10-17, § 191 
och beslutade att efterhöra kommunstyrelsens syn på hantering av tidigare års utredningar, då 
dessa påverkar samhällsbyggnadsnämndens möjlighet att nå en budget i balans när dessa 
kostnadsförs. 
 

Förslag till beslut 
Ledamöternas förslag till beslut 
Michael Plogell (FR) föreslår följande svar till samhällsbyggnadsnämnden: Kommunstyrelsen är 
av den uppfattningen att samhällsbyggnadsnämnden bär ett eget ansvar för att budget hålls 
avseende utredningar för plan- och exploateringsverksamheten. Kommunstyrelsen menar att det 
är positivt att nämnden vidtagit utredningar som medfört att äldre felredovisade kostnader 
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uppmärksammats och ser fram emot att rutiner för redovisningen utvecklas i samråd med 
ekonomiavdelningen. Förslaget antas.  
 

Beslutsunderlag 
 §191 SBN Samhällsbyggnadsnämnden efterfrågar kommunstyrelsens syn på hantering av 

äldre utredningar(SBN2022201-2) 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§196     KS2022/152 

 
Förlängning av handlingsplan psykisk hälsa i Västra Götaland 2018-
2024  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen ställer sig bakom en förlängning av länsgemensam handlingsplan för psykisk 
hälsa i Västra Götaland 2023-2024. 
 

Ärendet 
Sedan 2016 finns en strukturerad samverkan mellan huvudmännen kring psykisk hälsa på 
länsövergripande nivå. Detta har varit ett krav och en förutsättning för de statsbidrag som 
lämnats. 2017 fattade huvudmännen beslut om en gemensam handlingsplan för psykisk hälsa för 
åren 2018 2020. Handlingsplanen togs fram i samverkan mellan Västra Götalandsregionen, de 49 
kommunerna samt Nationell Samverkan för Psykisk Hälsa i Västra Götaland och Göteborg inom 
ramen för vårdsamverkan. 2019 gjordes en fördjupad analys som gav stöd för ett fortsatt arbete. 
Handlingsplanen förlängdes därefter till och med 2022, med tankar om att en reviderad plan 
skulle tas fram och börja gälla från och med 2023. 
  
I juli 2020 gav regeringen Folkhälsomyndigheten och Socialstyrelsen i uppdrag att ta fram 
underlag för en ny nationell strategi kring psykisk hälsa. Senast 1 september 2023 ska 
myndigheterna presentera sitt förslag till en ny nationell strategi och en ny nationell handlingsplan 
för psykisk hälsa. När de nya nationella dokumenten kan komma att bli gällande går inte med 
säkerhet att säga i nuläget, men Regeringskansliet menar att en rimlig uppskattning är att vi har en 
ny nationell strategi och en ny nationell handlingsplan för psykisk hälsa från och med 2025. 
  
Styrgrupp psykisk hälsa har hanterat informationen och anser att det är viktigt att vi synkroniserar 
vårt arbete och vår länsgemensamma handlingsplan med den nationella processen. Styrgrupp 
psykisk hälsa anser också att mål och indikatorer i befintlig länsgemensam handlingsplan fortsatt 
är aktuella. Styrgrupp psykisk hälsa föreslår utifrån ovanstående en förlängning av nuvarande 
länsgemensamma handlingsplan för psykisk hälsa 2023- 2024. Handlingsplanen kommer då att 
totalt omfatta perioden 2018- 2024. 
  
Vårdsamverkan Västra Götaland ställde sig den 10 mars bakom förslaget. Det Politiska 
samrådsorganet ställde sig den 28 april bakom förslaget och rekommenderade huvudmännen att 
ta egna beslut i enlighet med förslaget. VästKoms styrelse beslutade den 10 maj 2022 att ställa sig 
bakom förslaget till förlängning av länsgemensam handlingsplan för psykisk hälsa 2023-2024 och 
rekommenderar kommunalförbunden att rekommendera kommunerna att ta egna beslut om att 
förlänga handlingsplanen. Direktionen i Boråsregionen beslutade den 3 juni 2022 att ställa sig 
bakom en förlängning av länsgemensam handlingsplan för psykisk hälsa i Västra Götaland 2023- 
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2024. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att handlingsplanen fortsatt är aktuell och målen 
relevanta vilket gör att det känns angeläget att förlänga handlingsplanen enligt förslag så att det 
inte uppstår ett glapp i väntan på en ny nationell strategi och en ny nationell handlingsplan för 
psykisk hälsa. Såväl socialnämnden som utbildningsnämnden ställer sig positiva till en 
förlängning. Inga synpunkter har framförts från någon av nämnderna. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen ställer sig bakom en förlängning av länsgemensam handlingsplan för psykisk 
hälsa i Västra Götaland 2023-2024. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  
 

Beslutsunderlag 
 Svar på förslag till förlängning av handlingsplan psykisk hälsa 
 §101 SN Remiss; handlingsplan för psykisk hälsa i Västra Götaland 2023-2024(165645) 
 Remiss; handlingsplan för psykisk hälsa 2023-2024 - remissvar till 

kommunstyrelsen(164982) 
 Brev Handlingsplan psykisk hälsa i Västra Götaland 2023-2024 
 Protokollsutdrag § 46 220603 Handlingsplan psykisk hälsa i Västra Götaland 2023-2024 
 Förslag Handlingsplan Psykisk hälsa i Västra Götaland 2018-2024 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§197     KS2021/228 

 
Reglemente för föreningsrådet i Bollebygds kommun  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen antar förslag till reglemente för föreningsråd, daterat 2022-10-24. Reglementet 
börjar gälla från och med 2022-12-01 och tillsvidare. 
  
Föreningsrådet läggs ansvarsmässigt under utbildningsnämnden och utbildningsnämnden får 
därmed i uppdrag att starta upp föreningsrådet enligt reglementet. 
 

Ärendet 
Ulf Rapp (S) föreslog i en motion daterad 2021-09-06 att ett föreningsråd startas upp i Bollebygds 
kommun. Kommunfullmäktige biföll motionen på sitt sammanträde 2022-03-24. Inför 
inrättandet behöver ett regelverk för föreningsrådet tas fram och ett förslag på reglementet är 
upprättat. Ett förslag på reglemente är framtaget av kommunchef och enhetschef för kultur och 
fritid. I förslag till reglemente som skickas på remiss är viss text skriven i rött. Det är extra viktigt 
att nämnderna ger sin syn på dessa markeringar och frågor då det är framför allt i dessa delar som 
ett politiskt ställningstagande behöver göras. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 19 
augusti 2022 att skicka ut förslag på reglemente för föreningsrådet i Bollebygds kommun på 
remiss till samtliga facknämnder. 
  
Utbildningsnämnden har hanterat ärendet vid sitt möte i september 2022 och lämnar följande 
synpunkter; Utbildningsnämnden ser gärna att föreningsrådet finns inom nämndens 
ansvarsområde vilket väl stämmer med nämndens reglemente. En lämplig sammansättning i rådet 
skulle kunna vara 11 föreningsledamöter, två förtroendevalda från UN, förslagsvis ordförande 
och vice ordförande. Adjungerad tjänsteperson kan vara kultur- och fritidschef. I den mån det 
krävs fler tjänstepersoner får förvaltningen i uppdrag att utse det. Utbildningsnämnden vill 
särskilt trycka på vikten av stormötet och dess betydelse för delaktighet. 
  
Socialnämnden har hanterat ärendet vid sitt möte i oktober 2022 och lämnar följande 
synpunkt; Socialnämnden anser att föreningsrådet ska ligga under kommunstyrelsens ansvar. Då 
säkerställer vi att samtliga föreningar bereds möjlighet att medverka. 
  
Samhällsbyggnadsnämnden har, via delegeringsbeslut daterat 20 oktober 2022, meddelat att 
nämnden inte har något att erinra mot framtaget förslag. 
  
Det finns ingen budget avsatt för ett föreningsråd men den ringa tillkommande kostanden i form 
av eventuella arvoden, lokalhyra och kaffe bör rymmas inom befintlig budget. Om begäran om 
utökad budget får detta göras av ansvarig nämnd i ordinarie budgetprocess. 
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Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att ett föreningsråd ska verka för alla föreningar. 
Kommunstyrelsen kan förstå socialnämndens synpunkt men då det finns en nämnd som redan 
idag är ansvarig för föreningar enligt gällande nämndreglemente bedöms det bäst att hålla 
samman även föreningsrådet inom den nämndens (utbildningsnämndens) ansvar. Att splittra 
ansvaret för föreningar på en nämnd, och föreningsråd på en annan, i detta falla 
kommunstyrelsen, kan skapa onödiga administrativa åtaganden men också en osäkerhet hos 
föreningar, förtroendevalda och tjänstepersoner var frågorna hör hemma.  
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag till reglemente för föreningsråd, daterat 2022-10-24. Reglementet 
börjar gälla från och med 2022-12-01 och tillsvidare. 
  
Föreningsrådet läggs ansvarsmässigt under utbildningsnämnden och utbildningsnämnden får 
därmed i uppdrag att starta upp föreningsrådet enligt reglementet. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Reglemente för föreningsråd i Bollebygds kommun 
 Reglemente för föreningsrådet  i Bollebygds kommun 
 Samhällsbyggnadsnämndens yttrande angående reglemente för 

föreningsrådet(SBN2022236-4) 
 §100 SN Reglemente för föreningsrådet i Bollebygd kommun, socialnämndens 

yttrande(165644) 
 Reglemente för föreningsrådet i Bollebygd kommun, socialnämndens yttrande(164770) 
 UN § 63, Svar på remiss föreningsråd 
 §34 Kf Svar på motion (S) om att inrätta föreningsråd 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§198     KS2022/39 

 
Internkontroll 2021, kommunstyrelsens bedömning - återkoppling 
från utbildningsnämnden (uppdrag 1)  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen noterar kompletteringen från utbildningsnämnden kring uppdrag nr 1, och 
anser uppdraget slutfört.  
 

Ärendet 
I samband med att kommunstyrelsen behandlade internkontroll 2021, på sammanträde 2022-04-
12, § 66, beslutade kommunstyrelsen att godkänna rapport över internkontroll 2021 men begärde 
också följande kompletteringar från bland annat utbildningsnämnden: 
1. Kommunstyrelsen begär en komplettering från utbildningsnämnden kring nämndens 
granskning av skolpliktsbevakningen under 2021. 
2. Kommunstyrelsen begär en komplettering från utbildningsnämnden kring nämndens 
granskning av särskilt stöd under 2021. 
  
Utbildningsnämnden svarade på uppdrag nr 2, till kommunstyrelsens sammanträde 2022-08-30, § 
167, men missade att svara på uppdrag nr 1. Kommunstyrelsen beslutade följande: Avseende 
utbildningsnämndens komplettering anses andra uppdraget slutfört, men avseende första - 
Kommunstyrelsen begär en komplettering från utbildningsnämnden kring nämndens granskning 
av skolpliktsbevakningen under 2021 - beslutar kommunstyrelsen om en återremiss till 
utbildningsnämnden för komplettering. 
  
Till dagens sammanträde har svar inkommit från utbildningsnämnden kring uppdrag nr 1.  
 

Förslag till beslut 
Ledamöternas förslag till beslut 
Michael Plogell (FR) föreslår att kommunstyrelsen noterar kompletteringen från 
utbildningsnämnden kring uppdrag nr 1, och anser uppdraget slutfört. Förslaget antas.  
 

Beslutsunderlag 
 §167 KS Internkontroll 2021, kommunstyrelsens bedömning - återkoppling från 

utbildningsnämnden, samhällsbyggnadsnämnden och kommunstyrelsen 
 Yttrande UN; komplettering från UN kommunstyrelsens bedömning Internkontroll 2021 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§199     KS2022/91 

 
Svar på motion (MP) om HBTQI-certifiering av Bollebygds skolor  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen tillstyrker utbildningsnämndens förslag; Kommunfullmäktige avslår motionen. 
 

Ärendet 
Sassi Wemmer (MP) och Rose-Marie Grune (MP) föreslår i motion daterad 2022-04-10 att alla 
Bollebygd kommuns skolor och förskolor, befintliga och kommande samt ungdomsgården ska 
HBTQI-certifieras. Enligt motionärerna är HBTQI-certifieringen en stämpel på att verksamheten 
arbetar strategiskt och normkritiskt utifrån ett hbtqi-perspektiv, såväl för anställda som i 
bemötande av kunder och medborgare. Certifieringsarbetet är ett åtagande där en 
överenskommen genomförandeplan, som innefattar utbildningsinsatser och annat internt 
utvecklingsarbete, ska genomföras och följas upp. HBTQIi-certifieringen synliggör också en 
ambition för omgivningen och har ett viktigt signalvärde. För att garantera en öppen och 
inkluderande skolmiljö där alla känner sig välkomna bör Bollebygd kommuns skolor och 
förskolor HBTQI-certifieras. Då ansvaret för elevernas arbetsmiljö ligger hos varje rektor är det 
viktigt att rektorerna, såväl som lärare och annan personal i Bollebygd kommuns skolor och 
förskolor, har kompetens inom HBTQI-frågor. Alla elever har rätt till en skolmiljö som är trygg, 
öppen, varm och välkomnande och där alla kan tillgodogöra sig den undervisning de också har 
rätt till. 
  
Kommunfullmäktige har på sammanträde 2022-05-05, § 43, remitterat motionen till 
utbildningsnämnden för handläggning. Utbildningsnämnden har behandlat motionssvaret på 
sammanträde 2022-09-21, § 65, och föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen gällande 
HBTQI-certifiering av Bollebygds kommuns förskolor, skolor och ungdomsgård.  
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet. 
 

Förslag till beslut 
Ledamöternas förslag till beslut 
Michael Plogell (FR) föreslår att kommunstyrelsen tillstyrker utbildningsnämndens förslag; 
Kommunfullmäktige avslår motionen. Förslaget antas.  
 

Beslutsunderlag 
 Motion (MP) om HBTQI-certifiering av Bollebygds skolor 
 Protokollsutdrag § 65, UN, Svar på motion om HBTQI-certifiering av Bollebygds skolor 
 UF tjänsteskrivelse, svar på motion 
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 §43 Kf Inkommen motion: Motion (MP) om HBTQI-certifiering av Bollebygds skolor 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§200     KS2022/182 

 
Svar på motion (V) om solceller  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen då det redan finns beslut i 
samhällsbyggnadsnämnden att vid planering för kommunal nybyggnation och ombyggnation 
alltid beakta frågan om att anlägga eller förbereda för anläggning av solcellspaneler eller likvärdig 
utrustning för utvinnande av solenergi. 
 

Ärendet 
Tomas Ridell har i en motion, daterad 2022-07-11, föreslagit att kommunen i varje bygglov i 
kommunala byggnationer framöver, besluta att solenergi i någon form skall installeras samt att i 
varje bygglov i privata byggnationer framöver, rekommendera att solenergi i någon form 
installeras. 
  
Att bygga solcellstak innebär en merkostnad vid byggnation men i det längre perspektivet ger 
anläggningarna en minskad driftskostnad och en minskad sårbarhet för störningar. Om frågan 
beaktas i det tidiga planeringsstadiet inför nybyggnationer eller större ombyggnationer kan 
kostnaderna hållas nere jämfört med att i efterhand bygga anläggningar på redan befintliga 
byggnader. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att solceller och liknande anläggningar för att utvinna 
solenergi är en ekonomiskt viktig investering för kommunen och innebär en ökad beredskap. 
Genom att tidigt i planeringsstadiet alltid beakta möjligheten att utrusta en byggnad med solceller 
eller motsvarande lösning kan kostnaderna hållas nere och nya och befintliga fastigheter kan 
utrustas med solcellsanläggningar, alternativt förberedas för att utrustas i ett senare 
skede. Oavsett om det handlar om kommunala eller privata fastigheter och byggnationer är det 
inte alltid försvarbart att installera solceller, det är lägesberoende och behöver ses över i varje 
enskilt fall vilket gör det svårt att sätta skallkrav rakt över. 
  
Samhällsbyggnadsnämnden beslutade 2022-05-12 att vid planering för kommunal nybyggnation 
och ombyggnation alltid beakta frågan om att anlägga eller förbereda för anläggning av 
solcellspaneler eller likvärdig utrustning för utvinnande av solenergi. 
  
När det gäller den andra att satsen som rör privata byggnationer finns i Bollebygds kommun en 
energi- och klimatrådgivare att tillgå som stöd för privatpersoner. Samhällsbyggnadsförvaltningen 
upplyser om detta i kontakt med byggherrar. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.  
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Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen då det redan finns beslut i 
samhällsbyggnadsnämnden att vid planering för kommunal nybyggnation och ombyggnation 
alltid beakta frågan om att anlägga eller förbereda för anläggning av solcellspaneler eller likvärdig 
utrustning för utvinnande av solenergi. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  
 

Beslutsunderlag 
 Motion (V) gällande solceller 
 Svar på motion gällande solenergi i Bollebygds kommunu 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§201     KS2020/24 

 
Översiktsplan Bollebygds kommun - Fördjupad översiktsplan 
grönområden  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen tillstyrker samhällsbyggnadsnämndens förslag; 
1) Kommunfullmäktige beslutar om ändrat uppdrag för fördjupad översiktsplan grönområden till 
uppdrag om att ta fram grönplan inom översiktsplanens områden T1, T5 och TGU1 
(antagandehandling 2021-10-25). 
2) Kommunfullmäktige beslutar att resterande delar av kommunen kan studeras i kompletterande 
uppdrag i senare etapper. 
 

Ärendet 
I samband med att kommunfullmäktige antog översiktsplan för kommunen i mars 
2022 beslutade fullmäktige också att samhällsbyggnadsnämnden ska ta fram en fördjupad 
översiktsplan för grönområden. Samhällsbyggnadsförvaltningen upplever dock otydligheter och 
motsättningar i uppdraget som anger ”fördjupad översiktsplan gällande grönområden”. En 
fördjupad översiktsplan hanterar samma frågor som översiktsplanen men på ett mindre 
geografiskt område och mer i detalj. Ett tematiskt tillägg av översiktsplanen hanterar en tematisk 
fråga exempelvis grönområden. Utifrån den begreppsdefinitionen anser förvaltningen därför att 
uppdraget innefattar två olika uppdrag. Därför bör kommunfullmäktige omformulera och 
precisera uppdraget. 
  
En grönplan beräknas att ta cirka ett år i projekttid att framställa och utredningskostnader 
bedöms uppgå till cirka 1,5 miljoner kronor. Arbetskostnader för kommunens tjänstepersoner tas 
ur ordinarie personalpost och arbetskostnad för konsultstöd tas ur egen post. En grönplan är inte 
lika resurskrävande som en fördjupad översiktsplan och därför blir det lägre utredning- och 
arbetskostnader för en grönplan. 
  
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2022-10-17, § 183, och 
föreslår följande: 1) Samhällsbyggnadsnämnden föreslår att kommunfullmäktige beslutar om 
ändrat uppdrag för fördjupad översiktsplan grönområden till uppdrag om att ta fram grönplan 
inom översiktsplanens områden T1, T5 och TGU1 (antagandehandling 2021-10-25). 
2) Samhällsbyggnadsnämnden föreslår att kommunfullmäktige beslutar att resterande delar av 
kommunen kan studeras i kompletterande uppdrag i senare etapper. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet. 
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Förslag till beslut 
Ledamöternas förslag till beslut 
Michael Plogell (FR) föreslår att kommunstyrelsen tillstyrker samhällsbyggnadsnämndens förslag; 
1) Kommunfullmäktige beslutar om ändrat uppdrag för fördjupad översiktsplan grönområden till 
uppdrag om att ta fram grönplan inom översiktsplanens områden T1, T5 och TGU1 
(antagandehandling 2021-10-25). 
2) Kommunfullmäktige beslutar att resterande delar av kommunen kan studeras i kompletterande 
uppdrag i senare etapper. 
  
Förslaget antas.  
 

Beslutsunderlag 
 §183 SBN Fördjupad översiktsplan grönområden(SBN2022177-4) 
 Geografisk avgränsning(SBN2022177-3) 
 Ändrat uppdrag för FÖP grönområden(SBN2022177-2) 
 §30 Kf Antagande av översiktsplan för Bollebygds kommun 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§202     KS2021/275 

 
Revidering av renhållningstaxa för Bollebygds kommun  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen tillstyrker samhällsbyggnadsnämndens förslag; Kommunfullmäktige antar 
upprättat förslag på renhållningstaxa. Den nya renhållningstaxan träder i kraft 1 januari 2023 och 
ersätter tidigare antagen taxa § 181, 2021-12-08 kommunfullmäktige. Kommunfullmäktige ger 
även samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att för varje kalenderår (avgiftsår) därefter besluta att 
justera avgiftsbeloppen (fasta avgifter och timavgifter) med konsumentprisindex. Avgifterna 
justeras årligen från och med 1 januari 2024 enligt detta index. Basindex KPI utgörs av gällande 
indexnivå oktober 2022 (basmånad).  
 

Ärendet 
Renhållningstaxan ska täcka verksamhetens kostnader och verksamheten ska över tid gå plus 
minus noll. Renhållningstaxan höjdes 1 januari 2022 men har trots denna höjning inte kunnat 
täcka de kostnader som verksamheten genererat. Dessutom har stigande kostnader i samhället 
bidragit till att entreprenörerna kommer höja sina priser mellan 8-13% för 2023. Förslaget är att 
taxan höjs med 10% samt att kommunfullmäktige ger samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att 
varje kalenderår (avgiftsår) därefter besluta att justera avgiftsbeloppet (fasta avgifter och 
timavgifter) med konsumentprisindex. Då nuvarande taxa inte täcker de kostnader som 
verksamheten medför så behöver nuvarande taxa höjas. Dels för att täcka de kostnader som finns 
idag men också för att täcka de kostnadshöjningar som kommer nästkommande år. 
  
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2022-10-17, § 186, och 
beslutade att föreslå kommunfullmäktige att anta upprättat förslag på renhållningstaxa. Den nya 
renhållningstaxan träder i kraft 1 januari 2023 och ersätter tidigare antagen taxa § 181, 2021-12-08 
kommunfullmäktige. Samhällsbyggnadsnämnden beslutade även föreslå kommunfullmäktige att 
samhällsbyggnadsnämnden för varje kalenderår (avgiftsår) därefter får besluta att justera 
avgiftsbeloppen (fasta avgifter och timavgifter) med konsumentprisindex. Avgifterna justeras 
årligen från och med 1 januari 2024 enligt detta index. Basindex KPI utgörs av gällande indexnivå 
oktober 2022 (basmånad). 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.  
 

Förslag till beslut 
Ledamöternas förslag till beslut 
Michael Plogell (FR) föreslår att kommunstyrelsen tillstyrker samhällsbyggnadsnämndens förslag; 
Kommunfullmäktige antar upprättat förslag på renhållningstaxa. Den nya renhållningstaxan 
träder i kraft 1 januari 2023 och ersätter tidigare antagen taxa § 181, 2021-12-08 
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kommunfullmäktige. Kommunfullmäktige ger även samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att för 
varje kalenderår (avgiftsår) därefter besluta att justera avgiftsbeloppen (fasta avgifter och 
timavgifter) med konsumentprisindex. Avgifterna justeras årligen från och med 1 januari 2024 
enligt detta index. Basindex KPI utgörs av gällande indexnivå oktober 2022 (basmånad). 
Förslaget antas.  
 

Beslutsunderlag 
 §186 SBN Revidering av renhållningstaxa för Bollebygds kommun(SBN2022188-3) 
 Förslag till renhållningstaxa 2023(SBN2022188-1) 
 Revidering av renhållningstaxa för Bollebygds kommun(SBN2022188-2) 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§203     KS2022/229 

 
Revidering av taxor inom miljöbalkens respektive livsmedelslagens 
område  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen föreslår följande till kommunfullmäktige: 
 
1) Kommunfullmäktige antar förslag till ny taxa inom miljöbalkens område, diarieförd hos 
kommunstyrelsen 2022-10-27. 
2) Kommunfullmäktige antar förslag till ny taxa för offentlig kontroll av livsmedel i Bollebygds 
kommun, daterad 2022-09-29. 
3) Samhällsbyggnadsnämnden får i uppdrag att för varje kalenderår (avgiftsår) därefter besluta att 
höja avgiftsbeloppen i dessa taxor (fasta avgifter och timavgifter) med den procentsats för PKV 
som är publicerad på SKR:s webbplats för oktober månad året före avgiftsåret. 
4) De båda reviderade taxorna träder i kraft 2023-01-01.  
 

Ärendet 
De förändringar som föreslås är att tillsynsavgift ska debiteras efter tillsyn samt att timavgiften 
höjs för att mer ligga i linje med övriga kommuner inom Sjuhärad, både för enhetlighet inom 
Sjuhärad och för att underlätta för samverkan, samt att taxorna sedan även ska följa 
prisutvecklingen i samhället. Den höjning som föreslås kommer ändå att innebära att Bollebygds 
kommun ligger under genomsnittet för de övriga kommuner som jämförelse skett mot. För att 
kunna uppfylla författningsstadgad tillsyn kan ytterligare höjning komma att behövas, och även 
med anledning av hänsyn till nyckeltalet kostnadstäckningsgrad. 
  
Tidigare har de årliga tillsynsavgifterna betalats årligen i början av varje nytt år. Betalningen 
baseras på det antal timmar som den aktuella verksamheten är klassad för. Klassningen är 
riskbaserad och bygger på tabeller som är gemensamma för alla som bedriver tillsyn inom 
miljöbalkens och livsmedelslagens områden. Livsmedelsverket har gått ut med att en debitering 
ska ske i efterhand, dvs efter att tillsyn skett. Även inom ramen för miljöbalken förespråkas 
debitering efter tillsyn. Den nu gällande taxan tillåter inte att debitering i efterhand sker och 
därför föreslås att den ska ändras. 
  
Den avgift som debiteras är det antal timmar en verksamhet är klassad för multiplicerad med 
beslutad timavgift. Denna timavgift räknas normalt upp årligen och därför föreslås en höjning av 
denna från 1000 kr/tim för miljöbalkstillsynen samt 1200 kr/tim för tillsyn enligt livsmedelslagen 
till 1100 kr/tim för tillsyn enligt miljöbalken och till 1400 kr/tim för tillsyn enligt livsmedelslagen. 
Dessa timavgifter ligger mer i linje med övriga kommuner inom Sjuhärad. 
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Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2022-10-17, § 181, och 
beslutat följande; 
Samhällsbyggnadsnämnden ställer sig bakom 

• att ändra i taxan för miljöbalkens område, 
• att ändra i taxan för livsmedelslagens område, samt 
• att samhällsbyggnadsnämnden för varje kalenderår (avgiftsår) därefter får besluta att höja 

avgiftsbeloppen i dessa taxor (fasta avgifter och timavgifter) med den procentsats för 
PKV som är publicerad på SKR:s webbplats för oktober månad året före avgiftsåret. 

• samt skickar dessa vidare till kommunfullmäktige för beslut. 
?  

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.  
 

Förslag till beslut 
Ledamöternas förslag till beslut 
Michael Plogell (FR) föreslår följande till kommunstyrelsen; 
 
1) Kommunfullmäktige antar förslag till ny taxa inom miljöbalkens område, diarieförd hos 
kommunstyrelsen 2022-10-27. 
2) Kommunfullmäktige antar förslag till ny taxa för offentlig kontroll av livsmedel i Bollebygds 
kommun, daterad 2022-09-29. 
3) Samhällsbyggnadsnämnden får i uppdrag att för varje kalenderår (avgiftsår) därefter besluta att 
höja avgiftsbeloppen i dessa taxor (fasta avgifter och timavgifter) med den procentsats för PKV 
som är publicerad på SKR:s webbplats för oktober månad året före avgiftsåret. 
4) De båda reviderade taxorna träder i kraft 2023-01-01.  
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om Michael Plogells (FR) förslag kan antas och finner att så sker.  
 

Beslutsunderlag 
 §181 SBN Taxa inom miljöbalkens och livsmedelslagens område(SBN2022194-4) 
 Taxa inom miljöbalkens och livsmedelslagens område(SBN2022194-1) 
 Taxa inom livsmedelslagens område(SBN2022194-2) 
 Taxa inom miljöbalkens område(SBN2022194-3) 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§204     KS2022/252 

 
Revidering av reglemente för Bollebygds kommuns 
kulturstipendium  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen tillstyrker utbildningsnämndens förslag; Kommunfullmäktige antar förslag på 
reglemente för Bollebygds kommuns kulturstipendium. 
 

Ärendet 
Utbildningsnämnden gav på sammanträde i juni 2022 utbildningsförvaltningen i uppdrag att ta 
fram ett förslag på revidering av reglemente för Bollebygds kommuns kulturstipendium. 
  
I förslaget till reglemente står det bland annat att utbildningsnämnden är den nämnd som beslutar 
om vem eller vilka som får kulturstipendiet. I förslaget anges det också vilka kriterier som krävs 
för att få stipendiet samt att den totala stipendiesumman är 10 000 kr. 
  
Utbildningsnämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2022-10-19, § 78, och föreslår att 
kommunfullmäktige antar förslag på reglemente för Bollebygds kommuns kulturstipendium. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet. 
 

Förslag till beslut 
Ledamöternas förslag till beslut 
Michael Plogell (FR) föreslår att kommunstyrelsen tillstyrker utbildningsnämndens förslag; 
Kommunfullmäktige antar förslag på reglemente för Bollebygds kommuns kulturstipendium. 
Förslaget antas.  
 

Beslutsunderlag 
 §78 UN Reglemente för Bollebygds kommuns kulturstipendium 
 Förslag från UN på nytt reglemente kulturstipendium 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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